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ادعاهاياصلاحطلبانهدربارهجهانگيري
روحانيوناطق

سايت اصلاح طلب انصاف نيوز از قول يك فعال سياسي كه 
نامش ذكر نشده، ادعاهايي را در مورد جهانگيري و روحاني و 

ناطق مطرح كرده است. 
اين فعال سياس��ي به انصاف نيوز گفته اس��ت كه »اسحاق 
جهانگيري به خاطر برخي مشكلات و اختلافات در آستانه  
جدايي از دولت اس��ت؛ او در دولت دوازدهم مورد مشورت 
رئيس جمهور ق��رار نمي گيرد. محمود واعظ��ي عملًا جاي 
جهانگيري را در كابينه گرفته است. در انتخاب استانداران 
نيز استانداران اصلاح طلب دوره  خاتمي بلاتكليف مانده اند. « 
وي در ادعايي ديگر گفت��ه »ناطق نوري در دي��داري كه با 
رئيس جمهور داش��ته از وي انتقاد كرده و گفته اس��ت آن 
موقعي كه به جنابعالي مي گفتم درست نيست كه بعد از هر 
سخنراني رهبري، يك سخنراني ترتيب دهيد و حرف هايي 
در جهت مخالف آن بزنيد گوش نمي كرديد. حالا هم عوض 
شده ايد و هيچ تصميمي را بدون هماهنگي با برخي نهادها 
نمي گيريد. « اين فعال سياسي گفت كه »يكي از مرتبطين 

مي گفت دولت هيچ برنامه اي ب��راي اقتصادش ندارد. حتي 
برخي مديران بانك هاي خارجي كه براي همكاري اقتصادي 
به كش��ور آمده بودند پس از مدتي بلاتكليفي دست خالي 
بازگش��ته اند. مدير يك��ي از بانك هاي عمان كه به دس��تور 
سلطان قابوس سه بار براي بازگشايي ال سي به ايران آمده 
اس��ت بعد از اينكه از داخل ايران مشخص نكردند بايد با كه 

گفت وگو كند، دست خالي برگشته است.«

روزنامهقانون:آقاينوبخت!استعفادهيد
سخنان س��خنگوي دولت كه بعضي ها را متهم كرده بود كه 
گراي خزانه را به خارج مي دهند، با انتقادات بسياري مواجه 
ش��د. چه آنكه اين انتقاد همان انتقادي ب��ود كه منتقدين 
دولت روحاني از او داشتند كه چرا مدام در تريبون عمومي 
از خالي بودن خزانه مي گويد و دشمنان را آگاه مي كند، اما 
حالا نوبخت ديگران را متهم به اي��ن كار مي كند. انتقادات 
آنقدر روشن و بحق بود كه صداي روزنامه اصلاح طلب قانون 
هم درآمد. روزنامه قانون در گزارش��ي با تيتر »آقاي نوبخت 
كار را از اين خراب تر نكنيد!« آورده اس��ت كه: »محمدباقر 
نوبخت، سخنگوي دولت روحاني در نشست  خبري با بخشي 

از رسانه هاي كشور، انتقاد كرده است كه چرا بعضي ها سعي 
مي كنند به دشمنان بيرون كش��ور گرا بدهند كه خزانه ما 
خالي است؟ در ش��رايط تحريم ما رش��د منفي اقتصادي را 
مثبت كرديم، باور كنيد ما اين قدرت را داريم كه ايستادگي 

كنيم.«
قانون نوشته است: مشخص نيست برخي از سياستمداران 
حاضر در اين دولت با چه امتياز و ويژگي در كابينه مشغول 
فعاليت هستند ولي بي شك حضورشان به نفع دولت نيست. 
گويي مشغله هاي بيش از حد و بي فايده آقاي سخنگو عاملي 
براي فراموشي او شده است زيرا نوبخت به عنوان سخنگوي 
دولت باي��د به خاطر م��ي آورد كه رئيس جمه��ور در همان 
روزهاي ابتدايي روي كار آمدن ب��ا همين ادعا قصد تخريب 
رقيب را داش��ت و در آن زمان دلواپس��ان و منتقدان دولت، 
به روحاني اعتراض ه��اي فراواني كردند. حال كه دگر دولت 
خود به ميان گود آمده و فشارهاي مختلف را از نزديك درك 
كرده است اين ادعاها را در رابطه با منتقدان كردن جاي تأمل 
فراواني دارد. اميدواريم آقاي نوبخت كار را از اينكه هس��ت 
خراب تر نكرده و ميدان را به كس��اني واگذار كند كه توانايي 
سخنگويي دولتي را كه اين همه مشكل دارد، داشته باشد.« 

سرلشكر باقري در دمشق: 
تجاوز رژيم صهيونيستي به سوريه

 پذيرفتني نيست
پذيرفتن�ي نيس�ت رژي�م صهيونيس�تي ه�ر وق�ت بخواه�د 
از طريق هواي�ي و زميني به خاك و آس�مان س�وريه تج�اوز كند. 
به گزارش فارس، سردار سرلشكر محمد باقري، رئيس ستاد كل نيروهاي 
مسلح در جريان سفر به سوريه در نشست خبري مشترك با ژنرال علي 
ايوب، رئيس ستاد كل ارتش و نيروهاي مسلح سوريه، طي سخناني اظهار 
داشت: پذيرفتني نيست، رژيم صهيونيس��تي هروقت بخواهد از طريق 
هوايي و زميني به خاك و آسمان سوريه تجاوز كند. وي افزود: ملت و دولت 
جمهوري اسلامي ايران با وجود تحريم هايي كه خود با آن روبه رو هستند 
در جنگ با تروريسم در كنار ملت و دولت سوريه ايستاده اند. باقري تاكيد 
كرد: برادري و همكاري ملت هاي ايران و سوريه نزديك به 40 سال است 
كه ادامه دارد و من در سوريه هستم تا اعلام كنم كه در مبارزه با تروريسم 
كنار هم هستيم. رئيس ستادكل نيروهاي مسلح گفت: جمهوري اسلامي 
ايران احترام به تماميت ارضي كشورهاي منطقه را يك اصل مي داند. ما 
معتقديم هر كشوري كه بخواهد در كشوري ديگر عمليات نظامي انجام 
دهد بايد با احترام به تماميت ارضي آن كشور و با دعوت دولت آن كشور اين 
كار را انجام دهد. وي ادامه داد: حاكميت ملي و تماميت ارضي كشورهاي 
منطقه ايجاب مي كند هرگروه و اقليتي اگر خواسته اي داشته باشد بايد 
آن را از طريق قانوني و گفت وگو با دولت هاي خود به آن خواسته ها دست 
يابند. باقري تأكيد كرد: اميدواريم ديگر شاهد خطايي مانند خطاي مسعود 
بارزاني رئيس حزب دموكرات كردستان عراق، در شمال عراق نباشيم. هم 
اكنون با تصميم پارلمان و اقدام به موقع نيروهاي مسلح عراق كنترل اوضاع 
به دولت عراق بازگشته است. رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح گفت: در 
اين ديدار با ژنرال ايوب مروري بر همكاري هاي گذشته داشتيم و تقويت 
همكاري ها در آينده را بررسي كرديم. باقري در پايان تأكيد كرد: جمهوري 
اسلامي ايران در برابر خطرهايي كه سوريه را تهديد مي كند در كنار دولت 

و ملت سوريه بوده اند و در آينده هم خواهند بود. 

تلقي ساده لوحانه از اروپا ممنوع
معادلات و مناسبات منطقه غرب آسيا به قدري با سرعت پيش مي روند كه 
تحليل ها از خبرها هميشه عقب ترند، حالا اين را در كنار اين بگذاريد كه يكي 
از بازيگران موثر در اين منطقه ايران است و مناسبات آن گونه كه طرف هاي 
بين المللي و فرامنطقه اي تمنا مي كنند پيش نمي رود. تقريباً براي يك ناظر 
بي طرف بين المللي مبرهن است كه توجه به سطح تحليل منطقه اي و ملي 
در منطقه اي كه هر لحظه در كشاكش با الگوي نظم آشوب مد نظر امريكا 
است، بدون در نظر گرفتن بازدارندگي مستقيم و مثلثي ايران ممكن نيست. 
آخرين تحولي كه مويد اين گزاره بود، جمع و جور شدن آنچه روزنامه الحيات 
چاپ لندن آن را »روياي جدايي« خطه اي از عراق با نام كردستان نامگذاري 
كرد. از سوم مهر كه همه پرسي كردستان برگزار شد تا 23 مهر كه غائله كاملًا 
خوابيد، 20 روز زمان برد. يكي از تحليلگران از اين موضوع اينگونه سخن 
گفته بود »بستن پرونده همه پرسي كردستان اتفاق بزرگي بود. جاي تحليل 

بسيار دارد. سوم مهر آمد بيست و سوم مهر رفت ! به آبان هم نكشيد.«
حالا بياييد از منظر و با برداش��ت امريكايي به اين منطقه نگاه كنيم. همه 
چيز فراهم است تا قراردادهاي كلان تس��ليحاتي منعقد شود، منطقه به 
همان سهولتي كه امريكا مي خواهد درگير آشوب مي شود. از سايكس پيكو 
به بعد منطقه با همان الگو ترسيم شده است. نگاهي به انعقاد قراردادهاي 
تسليحاتي با امريكا بيندازيد، در همه آنها امريكا خود نقش بازيگر آشوب 
را داش��ته و در عين حال تلاش مي كرده با ايجاد ولع در نخبگان و رهبران 
منطقه براي ارتفاع معماي امنيت سيري ناپذيري كه در آ نها به وجود آورده 
تسليحات را روانه بازار غرب آسيا كند. اما دائم با يك مانع مواجه مي شود؛ 
ايران. در نشست روز گذشته شوراي امنيت با محوريت خاورميانه نماينده 
امريكا بيان داشت نمي توان در مورد خاورميانه صحبت كرد و نقش ايران 
را ناديده گرفت. هر تهديدي در اين منطقه، به نحوي به ايران مرتبط است. 
نيكي هيلي همچنين ادعا كرد »ايالات متحده مسيري را آغاز كرده كه هدف 
آن رويارويي با تمام جنبه هاي عملكرد مخرب ايران است... جامعه بين الملل 
هم بايد چنين رويكردي داشته باشد. محدود كردن قضاوت در مورد ايران 
به تنها بعد هسته اي، كوته بينانه است. بايد تمام ابعاد رفتار تهاجمي ايران 
را در نظر گرفت. رويكردي جز اين، احمقانه است. « امريكا با اين برداشت با 
رفتار ايران در منطقه مواجه شده است و از اين رفتار نيز عصبي است. طبيعي 
است كه تلاش مي كند اين كش��ور را درگير پرونده هاي بين المللي كند. 
پرونده هسته اي، موشكي، حقوق بشر و ... در تمام اين پرونده ها هم موضوع 
مشخص است، مشغول سازي. امريكا شديداً به دنبال مشغول كردن ايران 
به خود و مشكلاتش است. سر و صداي بي نتيجه دونالد ترامپ براي خروج 
از برجام و تلاش براي انتقال اين مضمون كه او از توافق با ايران ناراضي است، 
صرفاً يك رويه از آن چيزي است كه امريكا در استراتژي خود عليه ايران آن را 
طلب مي كند، به راحتي نمي توان گفت اين مواضع دونالد ترامپ بوي رهايي 
برجام را مي دهد. امريكا به خوبي از مزاياي برجام براي خودش و متحدانش 
با خبر است. ترامپ  مجري سياست هايي است كه به جز او كسي توان عملي 
كردن آن را نداشت. او يك تنه آمده است تا ايران را به يك شخصيت بهنجار 
در سطح بين الملل تبديل كند؛ شخصيتي كه هيچ مانعي براي سياست هاي 

امريكا در منطقه نباشد. 
در اين فض��ا تلقي از اروپ��ا نيز به عنوان دوس��تدار ايران، يك اش��تباه 
محاسباتي است، تنها كافي است به سخنان ايمانوئل مكرون در خصوص 
توافق مكمل با ايران توجه داشته باشيم. بازي جاي ديگري مي خواهد 
انجام شود، امريكا و اروپا مي دانند در خصوص ايران چه شطرنجي بايد 
بازي شود. در اين شطرنج اروپا سرباز امريكا نيست، اگر بازيگردان نباشد، 
دست كم مهره بسيار تأثير گذار و در عين حال آگاهي است. اينكه رهبر 
انقلاب از عدم مداخله اروپا در مسئله توان دفاعي ايران سخن گفتند با 
استمساك و بهره گيري از همين تقس��يم كاري است كه بين دو طرف 

ترتيب داده شده است. 
رهبر انقلاب ديروز بلافاصله بعد از سخن از مكر امريكايي ها و در عين 
حال كم كاري و عدم كفايت اقدامات اروپا در قبال امريكا سراغ مسئله 
اقتصاد مقاومتي رفتند، اين موضوع نشان مي دهد صحنه منازعه امريكا 
با ايران جايي غيراز اين مسائل است، امريكا به خوبي مي داند براي تأثير 
بر رفتار ايران بايد به سراغ معيشت مردم برود و صحنه نبرد را نه در ميدان 

نظامي، كه در ميدان اقتصادي با ايران تعريف و تنسيق كند. 
اروپا نه مي تواند و مي خواهد براي ايران نقش ب��رادر بزرگ تر را بازي كند. 
همچنين امريكايي ها نيز استراتژي خود را به گونه اي تعريف نكرده اند كه 
اروپا در آن از امريكا جدا شود، يا قابل جدا ش��دن باشد )اين را بايد در كنار 
مواضع متزلزل اروپايي ها قرار داد. آنها به راحتي ادعا مي كنند ايران نقش 
ثبات زدا در منطقه را بازي مي كند و در عين حال از ماندگاري برجام دفاع 
مي كنند(. تلقي اينكه اروپا با همين نقش متزلزلش بتواند حافظ منافع ما 
باشد همان نقشه و صحنه از پيش تعريف شده اي است كه جز آچمز ايران و 
دادن امتيازات مضاعف عايدي براي تهران نخواهد داشت. امريكايي ها محيط 
منازعه را اقتصادي تعريف كرده اند و به هر ابزاري براي تحريم ايران تمسك 
مي جويند، چون مي دانند كه براي ممانعت از الگو بودن ايران در منطقه غرب 
آسيا بايد جلوي توسعه اقتصادي اين كشور را گرفت، تلاش براي نرماليزه 
كردن رفتار ايران هم در همين بستر قابل تحليل است، بازيگري كه امريكا از 
ايران انتظار آن را دارد، بازيگري بدون داشتن چنين نقش هايي است، تا زماني 
كه ايران بتواند الگوي آشوب امريكا را در اين منطقه دچار تزلزل كند، اين 
منازعه به قوت خود باقي خواهد ماند. راه حل هم مشخص است، همانطور كه 
رهبر انقلاب بيان داشتند، راه حل نيز به تقويت اقتصاد و عدم توجه و تكيه به 

بازيگران بين المللي بر مي گردد. 

رهبر انقلاب:  وقت را با پاسخگويي  به رئيس جمهور بي چاك دهان امريكا تلف نمي كنم

موشک هاي  ايران به اروپا هم  ربطي ندارد

حضرت آيت الله خامن�ه اي، رهبر معظم انقلاب 
اس�لامي صب�ح دي�روز در دي�دار صده�ا نفر 
از نخبگان ج�وان و اس�تعدادهاي برتر علمي، 
جوان�ان نخب�ه ميه�ن را ماي�ه اميد ب�ه آينده 
درخش�ان ايران خواندند و با اش�اره به ضرورت 
هوشياري در مقابل مكر و حيله شيطان بزرگ، 
خطاب به مردم، مس�ئولان و فعالان سياس�ي و 
مطبوعاتي هفت نكت�ه مهم را درب�اره قضاياي 
اخير پيرامون برجام م�ورد تأكيد ق�رار دادند. 
به گزارش پايگاه اطلاع رس��اني دفت��ر مقام معظم 
رهبري، حضرت آيت الله خامنه اي، وابستگي سياسي 
را بس��يار خطرناك و مايه توس��ري خوري ملت ها 
دانستند و با اش��اره به قطع كامل وابستگي ايران به 
امريكا خاطرنشان كردند: دشمن با رصد تحولات و 
فعاليت هاي جمهوري اسلامي ايران، از تبديل ايران از 
»كشوري عقب افتاده و وابسته« به كشوري »اثرگذار، 
متنفذ و برخوردار از اقتدار روزافزون سياسي، دفاعي و 

علمي«، كاملاً عصباني و به شدت نگران است. 
    علت دشمني امريكا با ملت ايران

رهبر انقلاب، دشمني رژيم امريكا با ملت ايران را از 
همان روزهاي اول پيروزي انقلاب يادآور ش��دند و 
افزودند: آن روزها نه مسئله انرژي هسته اي مطرح 
بود و نه موش��ك و نفوذ منطقه اي، اما امريكايي ها 
فهميده بودند كه با پيروزي انقلاب، ايران را به عنوان 
كشوري »زيردست، مطيع و بس��يار پرمنفعت« از 

دست داده اند. 
حضرت آيت الله خامنه اي، الگو شدن ايران در ذهن 
ملت ها را موجب خشم و نا اميدي بيشتر سلطه گران 
خواندند و افزودند: ملت ايران در 40 س��ال اخير به 
جهانيان ثابت كرده است كه مي توان از ابرقدرت ها 
نترس��يد، در مقابل آنها ايس��تادگي كرد و با وجود 
تحريم ها و فشارها، به رشد و پيشرفت روزافزون نيز 
دست يافت. ايشان، پيشرفت هاي نظامي و موشكي 
ايران در عين تحريم كامل را موجب حيرت و حتي 
تحسين برخي دشمنان كينه ورز خواندند و افزودند: 
مقاله چند سال قبل يك ژنرال صهيونيست در اين 

خصوص، نمونه اي از اين واقعيت است. 
     ملت و مسئولان نبايد دچار خواب گرفتگي 

شوند
حض��رت آي��ت الله خامن��ه اي با اش��اره ب��ه اينكه 
»نمي خواهيم وقت جلسه خوب و مفيد با نخبگان 
جوان را با پاسخگويي به رئيس جمهور امريكا ضايع 
كنيم«، افزودند: با وجود اين، همه بايد به يك نكته 
مهم توجه كنيم و آن، ضرورت شناخت دشمن است 
زيرا هر ملتي دشمنانش را نشناسد و او را دوست يا 
بي طرف بداند، حتماً مورد تهديد و در معرض خطر 
قرار خواهد گرفت. ايش��ان افزودند: اميرمؤمنان در 
نهج البلاغه مي فرمايند »خواب نمي روم و مي فهمم 
كه در اطرافم چه مي گذرد« و ملت و مسئولان ايران 
نيز نبايد دچار خواب گرفتگي و غفلت ش��وند چرا 
كه در اين صورت به ما ش��بيخون مي زنند و غارت 

مي شويم. رهبر انقلاب اسلامي، با اشاره به پاسخ هاي 
خوب و درست مسئولان كش��ور به اباطيل ترامپ، 
رئيس جمهور و هيئت حاكمه امريكا را به علت درك 
نكردن تحولات ايران و منطقه، دچار »عقب افتادگي 
ذهني« خواندند و خاطرنشان كردند: آنها مي خواهند 
ايرانِ جوان، مؤم��ن، انقلابي و پيش��رفته را به ۵0 
سال قبل برگردانند، البته معلوم است كه اين كار، 
شدني نيست اما آنها به علت عقب ماندگي از درك 
اين واقعيت عاجزند و به همين علت دچار اش��تباه 
محاسباتي و شكس��ت هاي پي در پي از ملت ايران 

شده و مي شوند. 
رهبر انقلاب، رژيم بسيار ش��رور امريكا را به تعبير 
حقيقتاً درس��ت امام راحل »ش��يطان ب��زرگ« و 
»شيطان اكبر« خواندند و خاطرنشان كردند: نظام 
امريكا، كارگزار شبكه خطرناك و خبيث صهيونيزم 
بين الملل، دشمن ملت هاي مستقل و عامل اغلب 
جنگ ها در منطقه و جهان است و مانند زالو درصدد 
مكيدن دار و ندار ملت هاس��ت. ايش��ان با يادآوري 
سخنان ترامپ در مبارزات انتخاباتي مبني بر به وجود 
آمدن داعش به دست امريكا افزودند: طبيعي است 
كه سردمداران امريكا اكنون عليه سپاه پاسداران كه 
اهداف خطرناك امريكا و داعش را در منطقه سد كرده 

است، نعره بكشند و سخنراني كنند. 
    ايران نقشه هاي ش�وم امريكا را بر هم  زده 

است
حضرت آيت الله خامنه اي، خنثي شدن نقشه هاي 
امريكا در منطقه از جمله در س��وريه، لبنان و عراق 
را علت ديگر عصبانيت و خش��م مقامات امريكايي 
برشمردند و افزودند: جمهوري اسلامي نقشه هاي 
شوم امريكا را برهم  زده است. رهبر انقلاب اسلامي 
پس از تبيين علل عصبانيت و نااميدي امريكايي ها 
به بيان هفت توصيه مهم به مردم، مسئولان و فعالان 
سياسي و مطبوعاتي درباره قضاياي اخير پرداختند. 
حضرت آيت الله خامنه اي در اولين نكته تأكيد كردند: 
همه يقين و مسلم بدانند كه امريكا اين بار هم از ملت 
انقلابي ايران تودهني و شكست خواهد خورد. توصيه 
دوم رهبر انقلاب، »پرهيز از غفلت در مقابل مكر و 
حيله امريكا« بود. ايش��ان خاطرنشان كردند: نبايد 
بلاهت نشان دادن رئيس جمهور امريكا، موجب شود 
كه از مكر و توطئه دشمن غافل شويم و آن را حقير 
بشماريم، بلكه بايد همه با تدبير و هوشياري و آمادگي 
كامل در صحنه باش��يم. حضرت آيت الله خامنه اي 
افزودند: البته جنگ نظامي اتفاق نمي افتد اما مسائلي 
هست كه اهميتش از جنگ كمتر نيست، بنابراين 

بايد پيش بيني كنيم و مراقب باشيم. 
   توان دفاعي بايد هر روز افزايش يابد

رهبر انقلاب در توصيه س��وم، به دشمني امريكا با 
عناصر قدرت ايران اش��اره و تأكيد كردند: برعكسِ 
دشمن، همه بايد اين عناصر را تقويت كنيم. ايشان 
علم و قدرت دفاعي را از جمله عناصر اصلي قدرت 
ملت ايران خواندند و افزودند: توان موشكي بايد به 

كوري چشم دش��من هر روز افزايش يابد. حضرت 
آيت الله خامنه اي اقتصاد را از ديگر عناصر قدرت ايران 
برشمردند و تأكيد كردند: بايد به كاهش وابستگي و 
افزايش قدرت درون زاي اقتص��ادي اهتمام جدي 
كرد. رهبر انقلاب در همين زمينه يادآور شدند: بارها 
گفته ايم كه با سرمايه گذاري خارجي از جمله غربي ها 
مشكلي نداريم اما نبايد اقتصاد كشور به ستوني متكي 

باشد كه با نعره شخصي مثل ترامپ بلرزد. 
ايشان افزودند: اقتصاد ايران بايد به »ستونِ توان و 
ظرفيت داخلي« تكيه كند و سياست هاي اعلام شده 
اقتصاد مقاومتي، پيگيري و اجرا شود. »بي اعتنايي به 
القائات دشمن«، چهارمين توصيه مهم رهبر انقلاب 

درباره قضاياي اخير است. 
   توافق كرديم اما دشمني ها بيشتر هم شد!

حضرت آيت الله خامنه اي گفتند: در برجام دشمن 
القا مي كرد اگر توافق حاصل شود دشمني ها برطرف 
مي ش��ود، توافق كرديم اما دش��مني ها بيشتر هم 
شد. ايش��ان تأكيد كردند: امروز هم نبايد مطالبي 
مطرح شود كه اگر مثلاً در فلان قضيه توافق نكرديم 
چنين و چنان مي ش��ود، اين از القائ��ات مورد نظر 
دشمن است و ما بايد بي اعتنا به اين القائات، مصالح 
خودمان را خودمان بفهميم و آن را از دشمن نشنويم. 
پنجمين توصيه رهبر انقلاب اسلامي يعني افزايش 
قدرت دفاعي ب��ر تجربه دفاع مق��دس متكي بود. 
ايشان خاطرنش��ان كردند: در آن سال ها تهران زير 
موشكباران صدام و حاميان غربي اش بي دفاع بود، 
جوانان كش��ور براي حل اين معضل از صفر شروع 
كردند و به تدريج به چنان توانايي دست يافتند كه 
دشمن وقتي توانايي مقابله به مثل ما را ديد، متوقف 
شد. حضرت آيت الله خامنه اي تأكيد كردند: اكنون 
نيز بايد توان دفاعي كش��ورمان را افزايش دهيم تا 
دشمنان گستاخ و جَري نشوند و به حمله و دست از پا 

خطا كردن، تشويق نگردند. 
    اروپايي ها هم صداي امريكايي ها نشوند

رهبر انق��لاب در توصي��ه بعدي به موض��وع رفتار 
اروپايي ها در مسئله اخير پرداختند. ايشان گفتند: 
اروپايي ها با درك اينكه برجام به نفع آنها و امريكايي 
هاست، با سخنان رئيس جمهور امريكا درباره پاره 
كردن برجام مخالفت كردن��د كه اين موضع گيري 
خوب است اما كافي نيس��ت. رهبر انقلاب گفتند: 
تا ط��رف مقابل، برج��ام را پاره نكند، م��ا آن را پاره 
نمي كنيم، اما اگ��ر برجام را پاره كنند م��ا آن را ريز 

ريز مي كنيم. 
حضرت آيت الله خامنه اي تأكيد كردند: اروپايي ها 
بايد مقابل اقدامات دولت امريكا از جمله نقض برجام 
همچون تحريم هايي كه انتظار دارند از كنگره بيرون 
بيايد بايستند و از همصدايي با امريكايي ها در مسائلي 
نظير قدرت دفاعي ايران و حض��ور ايران در منطقه 
بپرهيزند چ��را كه ما مطلقاً ه��م آوازي اروپايي ها با 
زورگويي هاي امريكا را قبول نمي كنيم. رهبر انقلاب 
در همين زمينه افزودند: آنهايي كه موشك و سلاح 

اتمي دارند ملت ايران را از داشتن موشك 2 يا 3 هزار 
كيلومتري نهي مي كنند، اين موضوع و ديگر مسائل 

مربوط به ايران به شما چه ربطي دارد؟
    عميقاً و قوياً، نخبه باور هستم و مسئولان 

نيز بايد باور كنند
آخرين توصيه رهبر انقلاب، »جدي گرفتن اقتصاد 
مقاومتي و اصول آن« از جمل��ه توليد داخلي، منع 
واردات غيرضروري، جلوگيري از قاچاق كالا و ايجاد 
اشتغال بود. ايشان خاطرنشان كردند: بيش از نيمي از 
سال، گذشته است و بايد براي تحقق اهداف و جبران 
عقب ماندگي هاي ناش��ي از حرف ه��اي انتخاباتي، 
تلاش مضاعف شود تا اقتصاد ايران از اتكا به نفت، به 

اقتصادي مبتني بر ارزش افزوده تبديل شود. 
رهبر انقلاب اسلامي، در بخش ديگري از سخنانشان، 
ديدار با نخبگان جوان را جلسه اي شيرين و مطلوب 
و سرشار از اميد به آينده و افق هاي پيش رو خواندند 
و با تأكيد بر اينكه نخبگان، نعمت هاي الهي هستند 
و بايد شكر اين نعمت را بجا آورد، گفتند: من عميقاً و 
قوياً، نخبه باور هستم و مسئولان نيز بايد باور كنند كه 
نخبه داريم و اين نخبه ها مي توانند سرنوشت كشور 
را تغيير دهند. ايشان، پيشرفت علمي را زمينه ساز 
اقتدار كشور دانستند و خاطرنشان كردند: كشور ما 
با وجود سابقه درخشان در زمينه علم، متأسفانه در 
دوران سلطه بيگانگان از قافله علم عقب افتاد كه بايد 

اين عقب افتادگي جبران شود. 
    از بي�ن ب�ردن وابس�تگي، اصلي ترين راه 

جلوگيري از غربزدگي
رهبر انقلاب اس��لامي، اصلي ترين راه جلوگيري از 
غرب زدگي كشور را، از بين بردن وابستگي دانستند 
و با تأكيد بر اينكه از عناصر اصلي رهايي از وابستگي، 
پيشرفت علمي است، خاطرنشان كردند: در مسير 
پيشرفت علمي و فناوري نبايد هيچ مانعي از جانب 

دستگاه هاي مختلف به وجود آيد. 
حضرت آيت الله خامنه اي با استناد به ظرفيت هاي 
فوق العاده كشور، بستر پيشرفت علمي و فناوري 
را مهيا دانس��تند و با ابراز رضايت از اقدامات بنياد 
نخبگان و معاونت علمي رياست جمهوري افزودند: 
البته نبايد به اين حد از پيش��رفت قانع بود، زيرا تا 
رسيدن به نقطه مطلوب فاصله زيادي داريم. رهبر 
انقلاب اسلامي در ادامه سخنان خود به يك نكته 
اساسي اش��اره كردند و گفتند: در پيشرفت علمي 
بايد رويه س��ازي و جريان سازي ش��ود تا سلايق و 
روش هاي مديريتي در دولت هاي مختلف، در اين 
مس��ير تأثيرگذار نباشد و پيش��رفت علمي كشور 
متوقف نشود. حضرت آيت الله خامنه اي چند نكته 
را نيز درخصوص مس��ائل مرتبط با علم و فناوري 
بيان كردند. »افزايش كيفيت ضوابط شركت هاي 
دانش بنيان«، »لزوم افزايش بودجه علم و فناوري«، 
»مديريت صحي��ح منابع مالي در اي��ن بخش« و 
»ضرورت ارتقاي كيفيت مقالات علمي«، نكاتي بود 
كه رهبر انقلاب اسلامي به آنها اشاره كردند. ايشان، 
معاونت علمي رياست جمهوري و بنياد نخبگان را 
به استفاده بيش از پيش از ظرفيت هاي دستگاه ها، 

توصيه مؤكد كردند. 
   صنعت كش�ور بايد از مونت�اژكاري خارج 

شود
رهبر انقلاب اس��لامي همچنين گفتند: بايد براي 
صنعت كش��ور، فكري اساسي ش��ود زيرا صنعت 
گرفتار آفت مونتاژكاري شده است و تا وقتي كه اين 
آفت وجود دارد، نوآوري م��ورد توجه قرار نخواهد 
گرفت و تح��رك و كار علمي ني��ز متوقف خواهد 
شد و در چنين شرايطي، ميان دانشگاه و صنعت، 
ارتباطي برقرار نخواهد بود. ايشان به موضوع لزوم 
اهميت دادن ب��ه فعاليت هاي فرهنگي در معاونت 
علمي رياست جمهوري و بنياد نخبگان نيز اشاره 
كردند و افزودند: خطرناك تر و تلخ تر از ترور فيزيكي 
كه در سال هاي گذش��ته انجام ش��د و تعدادي از 
دانشمندان ما شهيد شدند، اسير فكري و فرهنگي 
شدنِ دانشمندان است، بنابراين نخبگان بايد با تقوا 
از خود مراقبت كنند. رهبر انقلاب در بخش پاياني 
سخنان خود، ش��رايط امروز و جهت گيري كشور 
را بهترين فرصت براي جوان��ان به منظور افزايش 
ايمان، تلاش علمي در جهت پيش��رفت و برطرف 
كردن اشكالات دانستند و گفتند: مطمئن هستم 
كه شما جوانان، ايراني به مراتب بهتر، پيشرفته تر و 

منظم تر، پيشِ رو خواهيد داشت.  

 شمخاني در گفت و گو با يورونيوز: 
اقدامات پسابرجامي اروپا نمايشي بوده است

ما با حفظ اصول و ارزش هاي خود هيچ گاه 
محدوديتي در توس�عه روابط ب�ا اروپا 
نداشته ايم اما واقعيت اين است كه اروپا 
پس از برجام نتوانس�ته است انتظارات 
م�ردم ايران را ب�رآورده كند و بيش�تر 
اقدامات انجام شده از سوي كشورهاي 
اروپايي جنبه نمايش�ي داش�ته است. 

به گزارش ايرنا، اميردريابان علي شمخاني، دبير شوراي عالي امنيت ملي 
در گفت و گو با يورو نيوز اظهار داشت: دولت امريكا ضمن آنكه به صورت 
مستمر عليه ايران از طريق تحريم و مسائل اقتصادي، عليه سوريه و عراق 
از طريق پرورش تروريسم، عليه مردم يمن از طريق بمباران، عليه مردم 
بحرين از طريق حمايت از ديكتاتورها در حال اقدام است، ما را بدون ارائه 
هيچ سندي متهم به حمايت از تروريسم مي كند. وي افزود: قبل از بروز 
آفات تروريسم در غرب و ش��كل گيري 11 سپتامبر كه طعم تلخ كشتار 
مردم بيگناه را در كام مردم امريكا جاري كرد، ما در مبارزه با تروريس��م 
درداخل كشورمان 17 هزار شهيد داديم. اين افراد بي گناه از سوي گروه 
تروريستي منافقين كه امروز يكي از چهار شرور تأييد كننده نظرات ترامپ 

و مورد حمايت اين كشور هستند به شهادت رسيدند. 
وي با تأكيد بر اينكه ما هيچ وقت با مردم امريكا دشمني نداشتيم گفت: 
دليلي نداشته كه با مردم امريكا دش��مني داشته باشيم اما دولت امريكا 
همواره با ملت ايران دشمني كرده اس��ت. وقتي ترامپ مي گويد » ملت 
تروريس��ت ايران«، وقتي حق مردم ايران را در يك پهنه 2۵00 س��اله 
تاريخي ناديده مي گيرد و خليج فارس را خليج عربي مي نامد، مردم ايران 
مي فهمند كه مورد هدف قرار گرفته اند. شمخاني اضافه كرد: البته به طور 
طبيعي هم مردم ايران، هم آزاديخواهان جهان، هم روش��نفكران اروپا و 
هم روشنفكران امريكا ترامپ را پس از سخنراني اخير با كلمات روشني 

به استهزا گرفته اند.
 وي در پاسخ به اين س��وال كه عملكرد و همكاري كشورهاي اروپايي را 
بعد از برجام با جمهوري اس��لامي ايران چگونه ارزيابي مي كنيد، گفت: 
ما با حفظ اصول و ارزش هاي خود هيچ گاه محدوديتي در توسعه روابط با 
اروپا نداشته ايم اما واقعيت اين است كه اروپا پس از برجام نتوانسته است 
انتظارات مردم ايران را برآورده كند و بيشتر اقدامات انجام شده از سوي 
كشورهاي اروپايي جنبه نمايشي داشته است. مخالفت كشورهاي اروپايي 
با رفتار ترامپ در قبال برجام موضوعي مثبت و قابل توجه است اما كافي 
نيست و بايد اقدامات و گام هاي عملي در حوزه هاي سياسي و اقتصادي در 
مخالفت با رويكرد دولت امريكا برداشته شود. يورونيوز پرسيد: اگر اتحاديه 
اروپا يا برخي از كش��ورهاي آن در تروريستي خواندن س��پاه پاسداران 
همراهي كنند ايران از برجام خارج خواهد شد؟ كه شمخاني اظهار داشت: 
بعيد مي دانم چنين اقدامي انجام شود اما اگر اين اتفاق رخ دهد از نظر ما 
مفهومي غيراز بي صداقتي و رويكرد فرصت طلبانه براي اهداف نداشته و به 

طور قطع واكنش متناسب را نيز به دنبال خواهد داشت.
 وي در پاسخ به اين سوال يورونيوز كه در روزهاي گذشته اخباري منتشر 
شد مبني بر اينكه ايران مرزهاي خودش را با اقليم كردستان بسته است، آيا 
اين اتفاق رخ داده و ايران مرزهاي خودش را با اقليم كردستان بسته است، 
گفت: در حال حاضر به دليل حضور ارتش عراق در مناطق مورد منازعه، 
وضعيت ترددهاي مرزي مقداري دچار اختلال شده است. متأسفانه دو نفر 
به حرف هاي منطقي گوش ندادند، يكي ترامپ به حرف هاي منطقي كه 
دنيا قبل از سخنراني اش به او گفت و يكي بارزاني قبل از اينكه همه پرسي 
را انجام دهد. هردو مورد نيز به دليل توجه ب��ه حرف و توصيه هاي رژيم 
صهيونيستي بود. يورونيوز اين را هم پرسيد كه آيا هماهنگي وجود دارد بين 
دولت ايران و دولت تركيه براي بستن مرزها به روي اقليم و با هم هماهنگ 
هستيد  كه دبير ش��وراي عالي امنيت ملي كش��ورمان گفت: ما مخالف 
هرگونه تجزيه در كشورهاي منطقه هستيم، عراق هم مخالف است، تركيه 
هم مخالف است، سازمان ملل هم مخالف است، كشورهاي فرامنطقه اي 
هم مخالفند. اين يك هدفي اس��ت كه مي توان��د هماهنگي ايجاد كند. 

جانشين فرمانده كل سپاه: 
امريكا به پايان كار رسيده است

وقت�ي رئيس جمه�ور امري�كا حرفي 
مي زند وزي�ر خارج�ه و دفاع�ش او  را 
تحقير مي كنند و همه سياس�تمداران 
جهان حرف او را رد مي كنند، اين نشان 
مي دهد امريكا به پايان كار رسيده است. 
به گزارش فارس، س��ردار حسين سلامي، 
جانشين فرمانده كل سپاه، طي سخناني در 

گردهمايي بزرگ رزمندگان سپاه حضرت محمد رسول الله)ص(، با بيان 
اينكه آثار دلاورمردي هاي  رزمندگان اسلام در دفاع مقدس الي الابد باقي 
مي ماند، اظهار داشت: دشمنان در دفاع مقدس آرزوهاي بزرگي داشتند و  
مي خواستند ايران را تقسيم كنند و بگويند نمي شود با دين كشور را اداره 
كرد. آنها مي دانس��تند اگر به اين نظام فرصت دهند دست كفار را از بلاد 
اسلامي كوتاه خواهد كرد و بنابراين همه جهان آن روز عليه انقلاب اسلامي 
متحد شدند. سلامي با تصريح بر اينكه انقلاب اسلامي در تعقيب يك آرمان 
بزرگ به نام عدالت و حاكم كردن آن بر جهان است، گفت: آنها مي دانستند 
كه نمي توانند با وجود انقلاب اسلامي، ثروت هاي مسلمانان را غارت كنند. 
وي خاطرنشان كرد: براي همين بود كه آنها به ايران حمله كردند تا ما را 
بشكنند و نور خدا را خاموش كنند. جانشين فرمانده كل سپاه افزود: ما 
امروز در مسير تحقق اسلام قدم برمي داريم و دفاع مقدس هم پديده اي 
نبود كه آثارش تنها در زمان خود باقي بماند. سلامي اضافه كرد: اگر دفاع 
مقدس و رزمندگانش نبودند، امروز نه از اسلام خبري بود نه از استقلال و نه 
اين جبهه هاي دفاع از حق و اسلام وجود داشت. جانشين فرمانده كل سپاه 
تاكيد كرد: راه سعادت مسلمانان از ميدان جهاد عبور مي كند و چيزي جز 

جهاد، در اين مسير حيات بخش نيست. 
س��لامي با بيان اينكه رزمندگان در دفاع مقدس بر ائتلاف نيرومندي از 
امپراتوري هاي دنيا پيروز ش��دند، افزود: مبارزه ما با امريكا از همان اول 
انقلاب آغاز شد و  ملت ايران اراده كرد در پرتو رهبري، همه جا دشمن را 

شكست دهد و اين اتفاق افتاد. 
وي تأكيد كرد: امروز هم نبرد ملت ما با امريكا و  متحدانش پايان نيافته و آنها 
ما را تحريم اقتصادي كردند اما بازهم موفق نشدند. آنها مي خواستند كشور 

ما عقب بماند اما ماهواره ها پرتاب شد و كشور پيشرفت كرد. 
فكر كردند مي توانند با يك فتنه داخلي نظ��ام را از پاي در بياورند اما با 
عشق ملت به رهبري بازهم شكس��ت خوردند. با جنگ هاي فرقه اي و 
طايفه اي خواستند مسلمانان را از بين ببرند اما استخوان هاي استكبار زير 
فشار ياران انقلاب و اسلام در حال شكستن است. سردار سلامي با تأكيد 
بر اينكه ما هرگز از دشمنان شكست نخواهيم خورد، گفت: جبهه انقلاب 
از كرخه و كارون به سواحل مديترانه و شمال آفريقا و شبه جزيره حجاز 
منتقل شده و دشمن كوچك شده است. وي با بيان اينكه ما آشفتگي و 
فروپاشي انسجام يأس و درماندگي را در جبهه دشمن مي بينيم، افزود: 
ش��ايد به ظاهر حالت رئيس جمهور امريكا تهاجمي نش��ان مي داد اما 
سرشار از عجز و شكست بود و در ابتداي سخنانش فهرست شكست هاي 

امريكا را اظهار كرد. 
جانشين فرمانده كل سپاه گفت: همه اينها نشان دهنده غلبه جهان اسلام 
بر آنها بود و ديديم او كه مي خواست ايران را منزوي كند خود در انزوا قرار 
گرفت. سلامي ادامه داد: وقتي ترامپ سمبل جامعه امريكا مي شود، يعني 
آن جامعه فرو ريخته است. وقتي رئيس جمهور امريكا حرفي مي زند وزير 
خارجه و دفاعش او  را تحقير مي كنند و همه سياستمداران جهان حرف او 

را رد مي كنند، اين نشان مي دهد امريكا به پايان كار رسيده است.

مصطفي اسلامي

    خبر یک     

وارده


